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Inleiding 
 
HAN KOOY, VOORZITTER  
 

 
Het valt niet mee om het afgelopen jaar de revue te laten passeren. Het 
is niet zo dat alle Voeksleden redeloos waren, het bestuur radeloos was 
en de vereniging Voeks reddeloos. Die verwijzing naar het Rampjaar 
1672 gaat toch wat te ver. Maar we kijken wel terug op een uiterst karig 
jaar voor een gezelligheidsvereniging.  
Veel konden we derhalve in 2020 niet organiseren. De Regio’s 
probeerden na een redelijk normale start nog wel wat te organiseren, 
maar het coronavirus gooide helaas roet in het eten. Landelijke 
activiteiten vonden helemaal niet plaats. Ook het Jubileumfeest moest 
helaas worden geannuleerd. 
Dus geen lezingen, geen golftoernooi, geen museumbezoek, etc.  
In de zomer begonnen we weer hoop te koesteren, maar een tweede 
golf sloeg alle hoop de bodem in. 
 
Ook het Welzijnswerk had te lijden van de coronacrisis. De gebruikelijke 
huisbezoeken waren niet goed mogelijk. De 250 contactpersonen 
hebben echter door middel van kaartjes, brieven, e-mails, telefoontjes en 
door het bezorgen van creatieve attenties het contact met de oudere 
leden enthousiast onderhouden. 
Van de nood werd snel een deugd gemaakt: in april kwam de redactie op 
het lumineuze idee een elektronische uitgave van Voeksnieuws uit te 
brengen onder de naam VoeksOnline. Dat werd een doorslaand succes. 
Veel positieve reacties en originele, leuke inbreng van leden. 
Aanvankelijk verscheen VoeksOnline wekelijks, thans tweewekelijks. 
Dus veel waardering voor de redactie die er toch maar in slaagt twee 
bladen, met elk een eigen karakter, te vullen. 
 
Intussen werd door een aantal werkgroepen hard gestudeerd op de 
mogelijkheden Voeks toekomstbestendig te maken. Zo kreeg Voeks een 
prachtig nieuw logo en Voeksnieuws werd in een fris en overzichtelijk 
jasje gestoken. De modernisering van de website zal dit jaar volgen. 
Een drietal initiatieven voor de website werd alvast ontwikkeld om het 
onderling contact tussen de leden te bevorderen, te weten de 
VoeksTafels, VoeksTube en VoeksVaatjes alsmede de recent 
geïntroduceerde LedenZoeker. Zie voor dit alles onze website voeks.nl. 
Ook wordt er gewerkt aan plannen om Voeks aantrekkelijker te maken 
voor jonggepensioneerden (project PILOT 60). 
 
Op het politieke pensioenfront hebben het kabinet en de sociale partners 
definitief overeenstemming bereikt aangaande het Pensioenakkoord. 
Omdat het Pensioenakkoord nader moet worden uitgewerkt, is nog veel 
onduidelijk over de gevolgen daarvan. Daarmee is een belangrijke 
mijlpaal bereikt op weg naar een nieuw pensioenstelsel dat uiterlijk op 1 
januari 2026 in werking moet treden.  
In zowel het Bestuur als het Verantwoordingsorgaan van het Shell 
Pensioenfonds waren er, aan de kant van de vertegenwoordiging van  
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gepensioneerden, personele wijzigingen waarover in Voeksnieuws is 
geschreven. 
 
De Centrale- en Regiobesturen vergaderden zo goed en zo kwaad als 
het ging digitaal (met Zoom). Ook de Algemene Ledenvergadering in 
november was helaas digitaal, d.w.z. geen gezellige borrel en hapjes 
nadien. En we staan in de startblokken zodra er weer wat mogelijk is. 
 
Op 1 januari ging de ons bekende vereniging KNVG samen verder met 
de vereniging NVOG onder de naam Koepel Gepensioneerden (KG). 
Voeks tracht door haar lidmaatschap van de Koepel invloed te verkrijgen 
op de landelijke politiek. 
 
Dit Jaarverslag is iets beknopter dan u gewend bent, dit als gevolg van 
de beperkte activiteiten. Zaken als de ledenstatistieken en de 
belangenbehartiging vonden wel een plaats, omdat die activiteiten 
gewoon doorgang vonden. Wij hopen allen dat over niet al te lange tijd 
de coronaperikelen achter de rug zijn en dat we weer de nodige 
activiteiten kunnen organiseren. 
 
We kijken met een positieve instelling naar het nieuwe jaar. 
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 Bestuurlijke zaken 
 
 
 
Het aantal leden en donateurs in de centrale ledenadministratie bedraagt 
 • per 1 januari 2020:      11660 
 • per 31 december 2020:  11564 
Derhalve een netto afname in 2020 van 96 leden en donateurs. 
De regionale onderverdeling van het aantal leden, inclusief aspirant-leden: 
 

 Aantal leden Aantal leden Mutaties 
Regio 01-01-20 31-12-20 2020 

Amsterdam 616 605 -11 

Apeldoorn 306 304 -2 

Arnhem 300 297 -3 

Het Sticht 521 510 -11 

Den Haag 1.983 1.986 +3 

Haarlem/Alkmaar 684 698 +14 

Leiden 601 590 -11 

Het Noorden 1.877 1.916 +39 

Rijnmond  2.726 2.638 -88 

Twente 176 175 -1 

Het Zuiden 1.304 1.286 -18 

Subtotaal 11.094 11.005 -89 

Buitenland/correctie 566 559 -7 

Totaal 11.660 11.564 -96 
 
Een paar wetenswaardige gegevens 

• Voeks heeft 15 ereleden en 57 leden van verdienste. 
• Voeks wordt door 54 donateurs gesteund.  
• 63 Voeksleden zijn lid van een Regio waar zij niet wonen. 

 
Benoemde Leden van Verdienste  

Piet Groen, Regio Rijnmond op 26 februari 2020 
Wilma van Seters, Regio Arnhem op 10 maart 2020 
Kees IJzerman, Regio Het Zuiden op 18 september 2020 
Eef Hummel, redacteur Voeksnieuws op 25 november 2020 

 
Overleden Leden van Verdienste 

Mw. E. de Leeuwe-Potjewijd, Regio Den Haag, op 5 februari 2020 
J. Bos, Regio Het Noorden, op 9 maart 2020 
J. Boom, Regio Leiden, op 12 maart 2020 
J. van der Sluis, Regio Rijnmond, op 1 april 2020 
M.T. Bello, Regio Haarlem/Alkmaar, op 6 april 2020 
J.R. Hogervorst, Regio Den Haag, op 20 juli 2020 
B.H Wietzes, Regio Apeldoorn, op 24 juli 2020 
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Bestuurlijke activiteiten 
 
 
 
Samenstelling van het Dagelijks Bestuur (ultimo 2020) 
 
Het Dagelijks Bestuur werd dit jaar versterkt met vier leden die grote ervaring en kennis 
meebrengen uit de Regio’s. 
 

 
 
 
  
 
Schermfoto Dagelijks Bestuur gemaakt door Peter Hougardy. 

 

 
 

Han Kooy Voorzitter 
Henk Plasman Vicevoorzitter  

Job Kok Penningmeester 
Reinier Nijmeijer  Secretaris 
Pieter Poortstra Commissaris IT 

Godelieve Alkemade Commissaris Pensioenzaken 
Albert Don Landelijk Coördinator Welzijnswerk 
Peter Hougardy Commissaris Communicatie 

Peter Meijer Commissaris Activiteiten 
Willem van den Boom Commissaris 
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Regio Vertegenwoordigers (voorzitters) in het Hoofdbestuur (ultimo 2020) 
 

 
 
 

 
 
 

Het Hoofdbestuur (bestaande uit de elf Regio-voorzitters of hun gedelegeerden) en het 
Dagelijks Bestuur, kwam viermaal digitaal bijeen. In de vergaderingen van het Hoofdbestuur 
worden alle belangrijke zaken besproken om eenheid van beleid te waarborgen en om 
consistentie in de uitvoering van activiteiten in de Regio’s te bevorderen. Het is de 
vergadering waarin het Dagelijks Bestuur zijn werkzaamheden en beslissingen toelicht en 
met de Regio’s afstemt.   
 
 
 
 

Schermfoto Hoofd Bestuur gemaakt door Peter Hougardy. 

Nico Beek Amsterdam 
Wim Caljouw Apeldoorn  
Liesbet Petersen Arnhem 
Jan Geijsel Het Sticht 
Richard van Ruler Den Haag 
Marianne Hartman Haarlem/ Alkmaar 
Ton Sluman Leiden 
Art Timmer Het Noorden 
Hans Burger Rijnmond 
Gert Landeweerd Twente 
Bram Steenks  Het Zuiden 
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Contacten met de leden  
 

 
 
Nieuwjaarsreceptie 
 
De directie van Shell Nederland bood Voeks de gelegenheid om op 11 januari 2020 de 
landelijke nieuwjaarsreceptie in ‘Hotel Schiphol A4’ te houden. De receptie werd door zo’n 
600 leden, partners en 
genodigden bezocht die zich op 
geanimeerde wijze met elkaar 
onderhielden. 
 
Tijdens het officiële gedeelte 
heette voorzitter Han Kooy 
iedereen welkom; hij vroeg 
daarna een minuut stilte voor de 
overledenen in 2019.                 
Han vertelde over het wel en wee 
van Voeks in het afgelopen jaar.  
Marjan van Loon, president-
directeur van Shell Nederland, 
vertelde in haar toespraak dat het 
goed gaat met Shell in Nederland 
en dat Shell volop meedoet in de wereld van de energietransitie. Marjan gaf daarna een 
overzicht van de Shell activiteiten in Nederland, zowel bij bestaande operaties en fabrieken 
als ook bij nieuwe activiteiten. Met name op het gebied van de energietransitie speelt Shell in 
Nederland een grote rol, eentje die Shell Nederland graag nog verder zou willen uitbouwen.  
 
Steun van Shell 
 
Van Shell en van het Shell Pensioenbureau Nederland heeft Voeks ook afgelopen jaar 
weer veel ondersteuning gekregen, zowel op organisatorisch als op financieel gebied. Zo 
wordt aan Bureau Voeks kantoorruimte ter beschikking gesteld in het Shell kantoor aan de 
Oostduinlaan te Den Haag. Verder ondersteunt Shell het drukken en uitgeven van 
Voeksnieuws. Dit alles wordt door het Voeks bestuur en de leden hogelijk gewaardeerd. 
 
Regionale Ledenvergaderingen  
 
Voor de meeste Regio’s is de Regionale Ledenvergadering een van de hoogtepunten van 
het jaar waar men elkaar ontmoet, met het Regiobestuur spreekt en hoort wat er allemaal 
in de Regio gebeurt en waar het bestuur rekening en verantwoording aflegt. Naar goed 
gebruik zijn twee leden van het Dagelijks Bestuur aanwezig bij de Regionale 
Ledenvergaderingen om het beleid van het Hoofdbestuur uiteen te zetten en waar nodig 
toe te lichten. Helaas moesten dit jaar een aantal RLV’s digitaal worden gehouden 
vanwege de coronacrisis. 
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Bureau Voeks 
 
 
 
 
 
De secretariële taken binnen Bureau Voeks  
werden uitgevoerd door  
Margriet van der Meijden-Boudewijn (tot 1 april), 
Caroline van Ophem-Vermeij (vanaf 1 april) en 
Pauline Knopperts-Gringhuis  
alsmede vrijwilligster Hilde Homan. 
 

 
 

 
Margriet van der Meijden heeft Bureau Voeks vanaf 2013 op 
voortreffelijke wijze ‘bevrouwd’ en was steeds een vraagbaak voor 
leden die het Bureau benaderden. Vanwege corona kon niet op de 
gebruikelijke wijze afscheid genomen worden van Margriet. Dat 
komt later zeker nog.  

 
 
 

Bureau Voeks verzorgt alle secretariële taken van de vereniging, zoals de contacten met 
leden, rubriek Personalia in Voeksnieuws, redactie van de website, het notuleren van 
vergaderingen en het mede-organiseren van vergaderingen en evenementen. 

 
 
 

 
Het Shell kantoor in Den Haag in de steigers. 
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 Communicatie 
 
 
Voeksnieuws  
 
Door de coronacrisis en de lockdown waren fysieke samenkomsten 
niet mogelijk. Dit maakte Voeksnieuws heel belangrijk voor de 
cohesie binnen de vereniging. Omdat Voeksnieuws maar eenmaal 
per maand verschijnt, werd een ander communicatiekanaal 
bedacht en wel een blad dat per e-mail wordt verzonden. De 
meeste leden hebben een e-mailadres maar niet allemaal, vooral 
de ouderen niet. 
 
Redactioneel vonden enkele wisselingen plaats. Helaas overleed 
Chris Whincup, een gevoelig verlies voor de redactie. Oscar 
Franse, redactielid sinds november 2008, verliet de redactie 
evenals Henny Zwaan. Nieuwe redactieleden werden gevonden in  
de personen van Arris H. Kramer en Allard Duut van Goor. 
  
De rubrieken van Voeksnieuws bleven nagenoeg ongewijzigd, met wisselende bijdragen van 
lezers naast de vaste rubrieken ‘Perikelen’ (Anton Barendregt), ‘In Alle Staten’ (Pim Visser)‚ 
‘Voeks prijspuzzel’ (Peter Visser), boekbesprekingen (o.a. Tom Reijers) en ‘Vrijwilligerswerk’ 
(Antoinette van der Maas). Ank Herstel kon door de pandemie niet meer op pad waardoor de 
rubriek ‘Globetrotter’ moest worden vervangen door andere artikelen.  
Ook het ‘Regionieuws’ was anders dan gewend. Het niet doorgaan van activiteiten 
resulteerde in weinig kopij uit de Regio’s. 
Het wel en wee van de leden wordt zeker ook gelezen in Personalia. Wanneer een partner 
van een lid overlijdt, bereikt dit bericht vanwege privacy redenen Bureau Voeks niet. Wij 
stellen het op prijs indien u dit soort zaken aan Bureau Voeks doorgeeft. 
 
Zoals de voorzitter opmerkt in zijn Voorwoord, heeft Voeksnieuws een geheel nieuw jasje 
gekregen. De opmaak van het blad is neergelegd bij een ander opmaakbureau, dat het een 
aantrekkelijker uiterlijk geeft; bovendien is het goedkoper. Het uitbesteden van deze vorm 
van opmaak is minder belastend voor de Voeks redactie. 

 
VoeksOnline 
 
VoeksOnline werd in april voor het eerst gepubliceerd. Het is 
bedoeld voor interactie tussen Voeks en haar leden in een tijd 
waarin fysieke activiteiten niet mogelijk zijn. In deze situatie zijn de 
verhalen en opmerkingen van het ene lid weer een opkikker voor 
een ander lid. Door het sturen van berichtjes kunnen we leden die 
het moeilijk hebben, steunen, steken we hen om in clichés te 
vervallen ‘een hart onder de riem’. Vooral in het begin waren de 
reacties van de leden op het verschijnen van VoeksOnline 
overweldigend. Tijdens de eerste lockdown stuurden zo’n 700 van 
de ongeveer 7000 leden met een e-mailadres mooie verhalen, 
foto’s, oplossingen van puzzels,  raadsels en andere leuke 
bijdragen. VoeksOnline werd eerst wekelijks gepubliceerd, vanaf 
augustus tweewekelijks vanwege de bewerkelijkheid die het met 
zich meebrengt. Het is de wens van het Bestuur om VoeksOnline 
ook na de coronacrisis te laten voortbestaan. 
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www.Voeks.nl 

 
De website www.Voeks.nl is voor Voeks een belangrijk middel om met haar leden te 
communiceren. Er is zowel algemene informatie te vinden, als gedetailleerde informatie over 
pensioenzaken, zorg en Welzijnswerk. Daarnaast publiceren de Regio’s hun 
activiteitenagenda en verslagen van hun bijeenkomsten. Het is verheugend te zien dat de 
website goed bezocht wordt. Dagelijks werd de website gemiddeld door zo’n 40 
verschillende leden bezocht, terwijl over het gehele jaar meer dan 3500 unieke bezoekers de 
website hebben bezocht. Een aanzienlijke stijging van het aantal ten opzichte van 2019, toen 
de website ongeveer 2000 unieke bezoekers had.   

 
 

Op www.Voeks.nl kunnen nieuwe leden zich eenvoudig als lid aanmelden. De centrale 
organisatie en de Regio’s publiceren er hun activiteitenagenda en verslagen van hun 
bijeenkomsten.  
In de ledenadministratie is van ca. 8150 Voeksleden een e-mailadres opgenomen (2019: 
7150), dit is rond de 70% van het ledenbestand. Van hen hebben zich zo’n 4300 leden bij 
MijnVoeks geregistreerd (2019: 3200). 
 
Leden met een MijnVoeks registratie kunnen gebruik maken van extra faciliteiten zoals: 

 Eigen Voeks lidmaatschapsregistratie inzien en eventueel telefoonnummer en e-
mailadres aanpassen. 

 E-mailadres plaatsen in een contactlijst die gedeeld wordt met andere Voeksleden 
die bij MijnVoeks geregistreerd staan en zelf deze contactlijst raadplegen (deze 
speciale lijst bevat 969 namen). 

 Zich abonneren op Regio Nieuwsbrieven.  
 Belangrijke Regio documenten raadplegen. 
 Het tijdschrift Shell Venster lezen. 

 
 

 

http://www.voeks.nl/
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In onderstaande tabel staat een overzicht van het aantal Voeks Nieuwsbrieven verzonden in 
2020. In twee Regio’s, Amsterdam en Haarlem/Alkmaar, voor het eerst. 
 
 

Regio 
 

Leden Abonnees Edities Geopend 

Amsterdam 605 382 3 86% 
Apeldoorn 304 220 2 64% 
Arnhem 297    
Het Sticht 510    
Den Haag 1986 1271 6 67% 
Haarlem/Alkmaar 698 473 3 67% 
Leiden 590 520 14 68% 
Het Noorden 1916 1587 12 81% 
Rijnmond 2638 1511 13 82% 
Twente 175    
Het Zuiden 1286    
Voeksnieuws als PDF  270 10 96% 
Voeksnieuws op website  384 10 90% 

 
 
Vernieuwing van de website 
Eind 2019 is een project gestart met als doel de Voeks website te moderniseren en als 
communicatiemiddel nog aantrekkelijker te maken. In 2020 zijn de ontwerpspecificaties 
uitgewerkt en met de Regio’s afgestemd. Naar verwachting zal de nieuwe website rond het 
begin van het tweede kwartaal 2021 live gaan. Hieronder een eerste indruk.  
Gedurende 2020 zijn door Voeks centraal een aantal nieuwe initiatieven via de website 
kenbaar gemaakt. VoeksTube, VoeksVaatjes en VoeksTafels hebben als doel een meer 
actieve communicatie tussen de leden te stimuleren. LedenZoeker biedt de mogelijkheid 
elkaar te vinden. 
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Terugblik Algemene Ledenvergadering 2020 
 
REINIER NIJMEIJER 
 
 
 

Op 25 november 2020 werd de (uitgestelde) jaarlijkse Algemene 
Ledenvergadering gehouden, in verband met corona helaas digitaal. Zo’n 
60 (stemgerechtigde) leden waagden zich aan Zoom en woonden de 
vergadering virtueel bij. Hoewel niets aan een Algemene 
Ledenvergadering in persona kan tippen, verliep de vergadering goed; er 
werden vragen gesteld en er werd gediscussieerd. 
 
Het Algemene Jaarverslag 2019 werd al in april op de website geplaatst 
en kort door de vergadering besproken. Het Financieel Jaarverslag werd 
toegelicht door de penningmeester en becommentarieerd. Mede op basis 
van de verslagen van de kascommissies van de Regio’s adviseerde de 
Kas-verificatiecommissie de Algemene Ledenvergadering de 
Jaarrekening 2019 goed te keuren en decharge te verlenen aan het 
volledige bestuur voor het gevoerde beleid en aan de penningmeester 
voor het financiële beheer. Als laatste werd de (aangepaste) begroting 
voor 2020 door de vergadering aangenomen en goedgekeurd onder 
dankzegging aan penningmeester Job Kok. 
 
Eef Hummel werd tot Lid van Verdienste benoemd wegens zijn 
jarenlange, belangrijke rol in de redactie van Voeksnieuws en vooral voor 
zijn initiatief tot het in het leven roepen, samenstellen en opmaken van 
VoeksOnline, het elektronische blad van Voeks. 
 
Piet Hein Deiters en Tim van Kooten traden af als lid van het Dagelijks 
Bestuur vanwege het bereiken van het eind van de statutaire 
zittingstermijn. De voorzitter sprak lovende woorden aan het adres van 
beiden vanwege hun jarenlange en omvangrijke activiteiten voor Voeks. 
Hij sprak de hoop uit hen in een fysieke ALV op de gebruikelijke manier te 
kunnen uitzwaaien. Een aantal benoemingen van DB-leden werd door de 
ALV bekrachtigd: Henk Plasman tot vicevoorzitter, Reinier Nijmeijer tot 
secretaris, Peter Hougardy tot commissaris communicatie, Peter Meijer 
tot commissaris activiteiten. 
 
Presentatie 
Na de vergadering gaf Kenan Yildirim, Algemeen Directeur Shell 
Pensioenbureau Nederland, een presentatie over pensioenzaken. De 
nadere uitwerking van het Pensioenakkoord 2019 zal nog wel even 
duren. Uiterlijk 2026 moet alles door de pensioenfondsen 
geïmplementeerd zijn. Veel informatie is te vinden in het Jaarverslag en 
op de website van het Shell Pensioenfonds (www.shellpensioen.nl). 
Daarna gaf de heer Bert van den Berg namens Shell Asset Management 
Company een presentatie over de marktrendementen in 2019 en 2020. In 
algemene zin kan men zeker tevreden zijn over de prestaties van het 
Shell Pensioenfonds. 
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Pensioenbelangen 
 
 
 
Voeks Pensioencommissie (VPC) en Verantwoordingsorgaan (VO) 
HANS BRAND, VOORZITTER VO 
JAN LUNENBORG, SECRETARIS VO 

 
In 2020 kwam het VO vijf keer in vergadering bijeen, meestal virtueel, en 
er werd twee keer overlegd met de Directie van het Shell Pensioenfonds 
(SSPF), twee keer met het Bestuur en twee keer met de Raad van 
Toezicht.  
 
Er werden acht adviesaanvragen behandeld, waarvan twee van de Raad 
van Toezicht. Waar nodig werden adviesaanvragen uitgebreid toegelicht 
in de vergaderingen en in enkele gevallen werd een speciale bijeenkomst 
georganiseerd om het VO in meer detail op de hoogte te stellen van het 
betreffende onderwerp. Op alle adviesaanvragen is positief geadviseerd.  
De Asset Liability Management (ALM) studie, waarbij alle onderdelen van 
het beleid van SPN worden bezien en zo nodig aangepast, is afgelopen 
jaar gestart, maar nog niet afgerond. 
 
Het VO is door het Bestuur goed op de hoogte gehouden van de 
financiële ontwikkelingen en onderwerpen die in de 
bestuursvergaderingen aan de orde kwamen. Het is duidelijk, dat COVID-
19 een grote invloed heeft gehad op de financiële positie van het Fonds, 
ook al gingen de beurzen gedurende het jaar weer stevig omhoog na de 
sterke daling in maart 2020. De dekkingsgraad van het Fonds bleef 
hierdoor onder druk staan (beleidsdekkingsgraad 108,2% per eind 
december 2020). Dit betekent, dat de voorwaardelijke indexatie van 2021 
niet kon worden toegekend en derhalve ‘op de lat’ komt te staan. 
 
Ook is het VO betrokken geweest bij enkele individuele situaties waarbij 
gepensioneerden vragen hadden ten aanzien van de service, 
communicatie of de berekening van hun pensioen. In alle situaties zijn de 
vragen op passende wijze afgehandeld in samenwerking met SPN (Shell 
Pensioenbureau Nederland) en Achmea Pensioenservices.   
 
 
Een greep uit de belangrijkste onderwerpen: 
 

 Crisisprocedure.  
Door de uitbraak van COVID-19  en de heftige bewegingen op de 
financiële markten is in maart 2020 de SSPF Crisisprocedure (level 1 
crisis) in werking gesteld. Regelmatig werd de voorzitter van het VO 
bijgepraat over de ontwikkelingen. Het VO heeft de terugkoppeling over 
de werking van de Crisisprocedure en de evaluatie daarvan gevolgd en 
besproken. 
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 Indexatie.  
De prijsinflatie op basis waarvan SSPF jaarlijks een voorwaardelijke 
indexatie kan toekennen, bedroeg over het jaar 2020 0,7%. De maatstaf 
voor indexatie is de door het Centraal Bureau voor de Statistiek 
gepubliceerde toename van het zogenoemde afgeleide prijsindexcijfer 
alle huishoudens over de referentieperiode november tot november.   
Door de lage beleidsdekkingsgraad van SSPF (in 2020 gaf deze een 
dalende lijn te zien) kon deze voorwaardelijke indexatie - conform het 
indexatiebeleid van SSPF - niet worden toegekend. De niet-toegekende 
indexatie blijft staan om eventueel in de toekomst in te halen als de 
dekkingsgraad weer voldoende is opgelopen.  
  

 Pensioenakkoord.  
Het in Nederland door de overheid en centrale organisaties van sociale 
partners bereikte Pensioenakkoord heeft ook in 2020 diverse malen op 
de agenda gestaan. Tijdens meetings, georganiseerd door SPN, is met 
besturen en VO’s  van SSPF en SNPS over de verschillende 
onderwerpen die samenhangen met het Pensioenakkoord, gesproken.  
Dit loopt ook door in 2021. Periodiek wordt hier eveneens over 
geschreven in Voeksnieuws. 
 

 De kwalitatieve beoordeling van SPN.  
Jaarlijks wordt van het VO input gevraagd over de werkwijze en de 
prestaties van SPN. Deze beoordeling is opnieuw positief. Aandacht 
wordt gevraagd voor de tijdig informatie om de proactieve rol van het VO 
te kunnen continueren. 
 

 Communicatie.  
De ontwikkelingen van pensioenen in het algemeen en ontwikkelingen bij 
SSPF in het bijzonder maken, dat er veel zorg dient te worden besteed 
aan communicatie met actieven, slapers en gepensioneerden. Het VO 
heeft het idee, dat dat voldoende wordt opgepakt en waar nodig geeft het 
VO adviezen over mogelijke verbeteringen. Deelnemers van SSPF zijn 
ook van harte uitgenodigd  hun eventuele observaties te delen met het 
VO. 
 

 Samenstelling VO.  
Per 1 juli 2020 zijn Jenny Tutein Nolthenius en Marjan Timmermans 
afgetreden. Jan Lunenborg heeft de secretariaatsrol van Marjan 
overgenomen en Hans Brand de voorzittersrol van Jenny. Martijn 
Minderhoud is per september als bestuurslid van SSPF benoemd.  
Allen worden bijzonder bedankt voor hun jarenlange inzet en bijdragen 
aan het VO. Namens de gepensioneerden zijn Anouk Bouwhuis, Roland 
Wanders en Henk Burks per 1 juli 2020 benoemd in het VO. 
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Pensioenbelangen 
 
 
 
Externe belangenbehartiging - Koepel Gepensioneerden (KG) 
DICK BODE  
 

Samen met ongeveer 80 verenigingen van gepensioneerden is Voeks lid 
van de Koepel Gepensioneerden (de Koepel), de grootste organisatie 
voor belangenbehartiging van gepensioneerden in Nederland. De Koepel 
behartigt de belangen van zo’n  290.000 gepensioneerden en andere 
senioren op de gebieden van pensioenen en koopkracht, zorg, wonen en 
welzijn. Deze organisatie doet dit door actieve beïnvloeding van de 
politieke besluitvorming en door advisering van de bij de Koepel 
aangesloten verenigingen.  
 
De Koepel maakt gebruik van de kennis en ervaring van zijn leden voor 
de ontwikkeling en de uitvoering van beleid. Zij zijn als vrijwilliger 
werkzaam in het Bestuur en in vier commissies: de Pensioen Commissie, 
de Commissie Zorg en Wonen en Welzijn, de Commissie Koopkracht en 
de Communicatie Commissie. Een van de bestuursleden is een Voekslid 
en verder is Voeks vertegenwoordigd in de leden- en regiovergaderingen 
om het beleid van de Koepel te beoordelen.  
  
Het spreekt voor zich, dat de Koepel zich heeft ingezet om invloed uit te 
oefenen op de onderhandelingen over het nieuwe pensioenstelsel. Bij de 
totstandkoming van het Pensioenakkoord (juli 2020) was de Koepel 
slechts zijdelings betrokken bij de onderhandelingen tussen regering en 
sociale partners. Bij de ontwikkeling van het wetsontwerp Toekomst 
Pensioenen (ingediend in december 2020) daarentegen, lukte het de 
Koepel uiteindelijk een plaats aan de onderhandelingstafel te 
bemachtigen. Dit resulteerde in belangrijke tegemoetkomingen aan de 
wensen van gepensioneerden, zoals gunstigere voorwaarden voor 
inflatiecorrectie en kortingen in de overgangsfase tot 2026 en een grotere 
invloed van gepensioneerden bij het uiteindelijke omzetten van de huidige 
regelingen in de nieuwe pensioenregelingen in (uiterlijk) 2026. Dit was te 
danken aan de gebleken grote vakkennis van de pensioenspecialisten 
van de Koepel, de goed gefundeerde voorstellen en ook aan de 
strategische samenwerking tussen de Koepel en de andere grote 
ouderenbonden ANBO en KBO-PCOB. Hoewel de Koepel positieve 
elementen ziet in het nieuwe akkoord, is men toch nog niet tevreden over 
de bereikte resultaten en bereidt zich voor op verdere beïnvloeding van 
de wetgevers, op publieksacties en, indien noodzakelijk, ook op verdere 
juridische stappen. 
 
Op het gebied van zorg, welzijn en wonen is de voornaamste ambitie van 
de Koepel het gebruik van zorg door senioren op een verantwoorde 
manier te minimaliseren door het bevorderen van betaalbare, 
toegankelijke en kwalitatief hoogwaardige zorgvoorzieningen en 
adequate huisvesting. De Koepel is hiertoe vertegenwoordigd in  
onder meer de Raad van Ouderen die het Ministerie van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport adviseert.  
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Ook buigt de Koepel zich over medisch-ethische kwesties die senioren 
aangaan. Recentelijk heeft de Koepel zich o.a. actief gemengd, via 
deelname in een NPO 1 praatprogramma, in de discussie over de  
toepassing van leeftijdscriteria bij IC-opname van COVID-patiënten. 
Daarbij sprak hij zich uit voor het standpunt dat uiteindelijk is verwoord in 
het “Draaiboek Triage op basis van niet-medische overwegingen voor IC-
opname ten tijde van fase 3 in de COVID-19 pandemie”, dat onlangs aan 
de Tweede Kamer is aangeboden door de minister van Medische Zorg.  
 
Al met al kijkt de Koepel Gepensioneerden terug op een bewogen jaar 
waarin het is gelukt een belangrijk doel dichterbij te brengen:  
het vergroten van de directe invloed van gepensioneerden op de 
ontwikkeling van wetgeving die deze groep aangaat. 

 
 
 

 
       
 
       

 
 
 


